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    Directie Internationale Zaken 

Geachte Voorzitter, 
 
In deze brief informeer ik u over de onderwerpen die op de agenda staan van de volgende 
vergadering van de Raad van Ministers voor Landbouw en Visserij van de Europese Unie. 
Ik informeer u tevens over de Nederlandse inzet. 
 
De Landbouwraad vindt plaats op maandag 17 tot en met woensdag 19 december 2007 in 
Brussel. Het is mogelijk dat er nog onderwerpen aan de agenda van de Raad worden 
toegevoegd of juist worden uitgesteld tot een volgende vergadering.  
 
De Raad behandelt een groot aantal onderwerpen. Ten aanzien van het op de markt 
brengen van gewasbeschermingsmiddelen brengt de Commissie een 
voortgangsrapportage uit. Voorts hoopt zij op een politiek akkoord ten aanzien van het 
duurzaam gebruik ervan. Ook op het gebied van een toelatingskader voor 
levensmiddelenadditieven, voedingsenzymen en levensmiddelenaroma’s streeft de 
Commissie naar een politiek akkoord. Vervolgens zal een rapport betreffende de 
elektronische identificatie en registratie van schapen en geiten aangenomen worden. De 
voorzitter hoopt tevens het hervormingsvoorstel voor de marktordening wijn met een 
politiek akkoord af te ronden, evenals de voorstellen voor gedistilleerde dranken.  
 
Mogelijk zal de Raad het randvoorwaardenbeleid (cross compliance) en een verruiming 
van de melkquotering behandelen. De agenda bevat voorts een visserijdossier. De 
Commissie en voorzitterschap beogen een politiek akkoord te bereiken over de 
visserijquota en TAC’s voor 2008. Onder diversen zijn een drietal punten opgebracht. Ten 
eerste een voortgangsrapport van de Commissie inzake procedures om residu-limieten in 
voedsel vast te stellen. Ook zal de Commissie informatie verstrekken over de situatie op 
gebied van Aviaire Influenza. Tenslotte zal het gemeenschappelijke actieplan voor haaien 
behandeld worden, op verzoek van de Duitse delegatie.   
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Voorstel voor een Verordening voor op de markt brengen van 
gewasbeschermingsmiddelen 
(Voortgangsrapportage) 
 
De Commissie zal de Raad informeren over de voortgang in de discussie op 
raadswerkgroepniveau. De Commissie heeft in juli 2007 een voorstel gedaan voor de 
vaststelling van een Verordening voor op de markt brengen van 
gewasbeschermingsmiddelen. Sindsdien wordt het voorstel in Raadswerkgroepen 
besproken. De Verordening is een herziening van de bestaande richtlijn 91/414/EG en 
moet het op de markt brengen van gewasbeschermingsmiddelen verder harmoniseren en 
verduurzamen. De belangrijkste maatregelen die de Commissie in de Verordening 
voorstelt zijn de introductie van een stelsel van zonale beoordeling in combinatie met 
verplichte wederzijdse erkenning (`zonale toelating’), het vergelijkend onderzoek en het 
afschaffen van de voorlopige toelating. Tijdens het Fins, Duits en Portugees 
voorzitterschap is voortgang geboekt, maar de discussie zal worden voortgezet tijdens het 
Sloveense voorzitterschap. De huidige tekst komt in belangrijke mate tegemoet aan de 
Nederlandse wensen. 
 
Voorstel voor een Richtlijn voor Duurzaam Gebruik van Pesticiden 
(Politiek Akkoord)  
De Raad zal trachten een politiek akkoord te bereiken op deze richtlijn die het duurzaam 
gebruik van pesticiden binnen de EU moet harmoniseren. De richtlijn vult een leemte 
tussen de communautaire regelgeving voor het op de markt brengen van pesticiden en die 
voor residuen op voedsel. Het Nederlands gewasbeschermingbeleid en de Nederlandse 
regelgeving sluiten goed aan op de richtlijn in deze vorm, omdat veel van de maatregelen 
uit de richtlijn reeds in Nederland zijn geïmplementeerd. Van belang is een hoog 
beschermingsniveau van mens, dier en milieu gebaseerd op een risicobenadering, het 
behoud van concurrentiekracht van de Nederlandse land- en tuinbouw en het 
minimaliseren van de lastendruk. Als deze elementen in de Raad overeind blijven, zal mijn 
inzet erop gericht zijn om nu een politiek akkoord te bereiken. 
 
Toelatingskader voor levensmiddelenadditieven, voedingsenzymen en 
levensmiddelenaroma’s 
(politiek akkoord) 
Er worden vier voorstellen tegelijkertijd door de Commissie aan de Raad aangeboden, 
omdat ze inhoudelijk gezien nauw met elkaar samen hangen. Derhalve worden ze ook in 
één agendapunt behandeld. Het voorstel tot vaststelling van een uniforme 
toelatingsprocedure behandelt de stoffen (levensmiddelenadditieven, voedingsenzymen 
en levensmiddelenaroma's) die ook in de overige drie verordeningen aan de orde komen. 
1. In de verordening betreffende de toelatingsprocedure [COM(2006)423] wordt een 
uniforme procedure vastgesteld voor de evaluatie en de toelating van additieven, 
enzymen en aroma's. Deze procedure is eenvoudig, snel en doeltreffend en draagt 
daardoor bij aan betere regelgeving. Zij is gericht op het actualiseren van een door de 
Commissie opgestelde en bijgehouden lijst van toegelaten stoffen op grond van in 
sectorale verordeningen vastgestelde criteria. 
2. In de verordening aangaande enzymen [COM(2006)425] worden de 
gebruiksvoorwaarden voor voedingsenzymen vastgelegd, wordt de opstelling van een 
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communautaire lijst van goedgekeurde voedingsenzymen in het vooruitzicht gesteld en 
worden de etiketteringsvoorschriften voor die enzymen bepaald. Het voorstel vormt een 
aanvulling op de wetgeving inzake genetisch gemodificeerde levensmiddelen en 
diervoeders. 
3. De verordening aangaande aroma's [COM(2006)427] betreft de modernisering en 
aanpassing van de bestaande wetgeving op dit gebied aan de technologische- en 
wetenschappelijke ontwikkelingen en het opstellen van duidelijke beoordelings- en 
vergunningsprocedures. De bestaande richtlijnen worden door één verordening 
vervangen. Met deze nieuwe regelgeving zullen Europese bedrijven efficiënter nieuwe 
aroma's en nieuwe toepassingen kunnen ontwikkelen. Het zal duidelijk worden wanneer 
aroma's moeten worden beoordeeld en onder welke omstandigheden zij als «natuurlijk» 
kunnen worden bestempeld 
4. De verordening aangaande levensmiddelenadditieven [COM (2006)428] beoogt de 
herschikking in één wetsbesluit van de bestaande wetgeving voor 
levensmiddelenadditieven en aanpassing van de beoordelings- en vergunningsprocedures. 
De bestaande richtlijnen worden door één verordening vervangen. Voor goedkeuringen 
van levensmiddelenadditieven gelden momenteel drie aparte richtlijnen (kleurstoffen, 
zoetstoffen en andere additieven) waarvan sommige vaak zijn gewijzigd. Door deze 
goedkeuringen en de bepalingen van de huidige kaderrichtlijn in één verordening samen 
te brengen zal de additievenwetgeving beperkt blijven en gemakkelijker door alle 
belanghebbenden kunnen worden geraadpleegd, waardoor deze maatregel bijdraagt aan 
betere regelgeving. 
 
Voor Nederland is een eenduidig, transparant en efficiënt toelatingskader voor 
levensmiddelenadditieven, voedingsenzymen en levensmiddelenaroma’s van belang. Ik 
kan daarom instemmen met de voorstellen voor de verordeningen. 
 
Voorstel elektronische identificatie en registratie schapen en geiten 
(vaststellen) 
Het betreffende rapport en voorstel zullen betrekking hebben op de toepassingsdatum 
voor elektronische identificatie bij schapen en geiten. De basisbepaling uit de verordening 
(EG 21/2004 artikel 9) is dat schapen en geiten per 1 januari 2008 elektronisch 
geïdentificeerd moeten worden. Aanvullend is echter bepaald dat de Commissie uiterlijk 
30 juni 2006 een advies naar de Raad zal sturen om de datum van 1 januari 2008 te 
bevestigen of uit te stellen. Hoewel het commissierapport is nog niet beschikbaar is, lijkt 
het onafwendbaar dat de invoeringsdatum minstens met één jaar uitgesteld moet 
worden, omdat veel lidstaten nog niet klaar zijn voor invoering per 1 januari 2008. Mijn 
inzet is dat het uitstel maximaal twee jaar zal bedragen. 
 
Voorstel voor hervorming wijnsector 
COM(2007)372 
(politiek akkoord) 
De Commissie heeft op 4 juli jl. haar voorstellen gepubliceerd voor de hervorming van de 
marktordening wijn. Deze marktordening is de laatste die nog niet is hervormd. De her-
vorming is erop gericht het concurrentievermogen van de Europese wijnproducenten te 
versterken, markten terug te winnen, vraag en aanbod in evenwicht te brengen, regels te 
vereenvoudigen, de sociale structuur op het platteland te versterken en het milieu te 
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beschermen. Marktondersteunende maatregelen als particuliere opslag, uitvoerrestitutie 
en steun voor distillatie kunnen dan worden afgeschaft.  
De middelen die zodoende worden bespaard worden deels via nationale enveloppen 
verdeeld over de producerende lidstaten en deels overgeheveld naar de programma’s 
voor plattelandsontwikkeling (2e pijler). Uit de nationale enveloppen kunnen lidstaten 
bepaalde steunmaatregelen financieren, zoals steun voor groen oogsten, maatregelen op 
het vlak van risico- en crisisbeheer en de reeds bestaande regeling voor herstructurering 
en omschakeling van wijngaarden. De nationale enveloppen zijn verder bedoeld voor 
promotieactiviteiten in derde landen.  
 
De Commissie stelt verder voor concurrentiekrachtige bedrijven de ruimte te geven zich 
verder te ontwikkelen door vanaf 2014 alle aanplantrestricties (aanplantverbod,  
aanplantrechten) op te heffen. In de tussenliggende periode worden niet-
concurrentiekrachtige bedrijven gestimuleerd te stoppen door intensivering van de 
bestaande rooiregeling. Nieuw daarbij is de invoering van een bedrijfstoeslag voor 
gerooide arealen.  
 
Nederland kan zich in grote lijnen vinden in de hervormingsvoorstellen. Het wijnbeleid 
wordt zo meer marktgeoriënteerd, WTO-conform, eenvoudiger en in lijn gebracht met de 
reeds eerder hervormde marktordeningen. Belangrijkste punt is de afschaffing van de 
marktondersteunende - en dus handelsverstorende - maatregelen, in het bijzonder de 
afschaffing van de geldverslindende crisisdistillatie. Het Portugees voorzitterschap zet er 
vaart achter en streeft ernaar nog voor het eind van dit jaar een politiek akkoord te 
bereiken over dit dossier.  
 
Een belangrijk punt waar Nederland niet mee in kan stemmen, is het verbod op het 
gebruik van suiker voor verrijking. Dit heb ik al eerder aangegeven in de Raad. Het gaat 
om een traditionele methode die in de noordelijke lidstaten al jaren wordt toegepast. Een 
verbod zou voor de betrokken producenten een aanzienlijke kostprijsstijging met zich 
meebrengen. Een meerderheid van lidstaten – voornamelijk uit Noord-, Midden- en Oost-
Europa - deelt mijn mening over het verbod op suikerverrijking. Deze suikerverrijking is in 
onze landen met relatief weinig zonlicht hard nodig om wijn te kunnen produceren.  
 
Ik kan mij vinden in het voorstel het aanplantverbod per 2014 op te heffen, zonder over-
gangsmaatregelen, omdat het huidige Commissievoorstel al een verlenging betekent van 
het aanplantverbod dat gold tot 2010. Op dit punt zijn de meningen van de lidstaten nog 
sterk verdeeld. Verder ben ik voorstander van een budgetneutraal voorstel en een  
efficiënte besteding van de middelen, onder meer van belang in de discussie over de 
invulling van de nationale enveloppen en de duur en modaliteiten van de rooiregeling. 
Dat betekent dat de nationale enveloppen geen marktverstorende maatregelen mogen 
bevatten en dat de rooiregeling een daadwerkelijk alternatief moet blijven voor minder 
concurrentiekrachtige wijnboeren om te stoppen. Tijdens de komende Raad zal verder 
worden gesproken over de meest politiek controversiële punten uit het voorstel. Ik zal me 
daarbij inzetten voor het behoud van verrijking met suiker en voor verdere 
vereenvoudigingen, zo nodig via vrijstellingen voor kleine producenten en landen met een 
geringe productie. 
 



   

Datum Kenmerk Paraaf: Vervolgblad 

7 december 2007 IZ.2007/2622 5 

 

 

Randvoorwaardenbeleid (cross compliance) 
COM(2007)484 
(Debat) 
Mogelijk spreekt de Raad over het randvoorwaardenbeleid. De Commissie heeft op 16 
april jl. in de Raad haar rapportage gepresenteerd over de toepassing en uitvoering van 
cross compliance, het randvoorwaardenbeleid op het gebied van onder andere milieu, 
dierenwelzijn en voedselveiligheid waaraan moet worden voldaan om in aanmerking te 
komen voor inkomenssteun.  
 
De Raad heeft in juni conclusies aangenomen over vereenvoudiging van de uitvoering van 
cross compliance. De Commissie heeft vervolgens wetgevingsvoorstellen voorbereid met 
als doel deze voor het eind van dit jaar in werking te laten treden. De voor de uitvoering 
en voor Nederland belangrijke punten van het voorstel omvatten de verkorting van de  
10-maandenperiode, de invoering van een ‘de-minimis’-regel (drempelbedrag korting) en 
de invoering van regels voor het omgaan met niet-nalevingen van gering belang  
(tolerantie). Nederland is steeds voorstander geweest van het principe van cross 
compliance. Ik heb ook steeds gepleit voor een eenvoudig, transparant, uitvoerbaar en 
betaalbaar controle- en kortingensysteem. Ik hecht daarom veel waarde aan voorstellen 
voor verbetering en vereenvoudiging. 
 
De Commissie komt de lidstaten tegemoet bij het vaststellen van de datum ter vervanging 
van de 10-maandenperiode. De vaststelling van deze datum wordt aan lidstaten  
overgelaten, maar deze datum mag niet later zijn dan de datum waarop de aanvrager een 
laatste wijziging in de aanvraag mag aanbrengen. Ik kan hiermee instemmen. De 
beperking van de 10-maandenperiode brengt echter met zich mee dat de daarbij 
behorende verantwoordelijkheid ten aanzien van het voldoen aan randvoorwaarden 
opnieuw moet worden geregeld. Ik heb bij het dit onderdeel van het voorstel bezwaar 
tegen de regel dat een randvoorwaardenkorting automatisch wordt opgelegd aan de 
aanvrager van steun, ook indien deze de grond na de aanvraag van steun overdraagt aan 
een andere partij en een vastgestelde niet-naleving aan de overnemende partij kan 
worden toegerekend. De administratieve last van de landbouwer neemt hierdoor toe en 
het leidt tot een ongewenst risico van een toename van civiele zaken tussen overdragende 
en overnemende partij van grond. Ik vind bovendien dat de voorwaarden waaronder de 
‘de-minimis’-regel (drempelbedrag randvoorwaardenkorting) en regels voor de omgang 
met ‘kleine overtredingen’ mogen worden toegepast niet in overeenstemming met de 
uitgangspunten van vereenvoudiging en de Raadsconclusies ten aanzien van de 
vermindering van de administratieve lasten. Tenslotte blijft ik een hogere ‘de minimis’ 
(€100,-) prefereren dan de Commissie voorstelt (€50,-). 
 
Compromisvoorstel gedistilleerde dranken 
COM(2005)125 
(aanname) 
Op de agenda staat een compromisvoorstel van het voorzitterschap voor een nieuwe 
verordening voor gedistilleerde dranken. Het voorzitterschap beoogt de aanname van het 
voorstel. In oktober 2006 bereikte de Raad reeds een principeakkoord in de vorm van een 
gemeenschappelijke benadering als inzet voor de onderhandelingen met het Europees 
Parlement (EP) dat medebeslissingsrecht heeft bij dit dossier. Inmiddels heeft het 
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voorzitterschap een akkoord met het EP bereikt. Het voorzitterschap legt nu het met het 
EP bereikte akkoord ter definitieve goedkeuring aan de Raad voor. 
 
Deze nieuwe verordening is nodig om de regelgeving aan te passen aan nieuwe  
technische ontwikkelingen en aan de WTO-voorschriften, met name op het vlak van 
geografische aanduidingen. Andere belangrijke doelstellingen zijn het beter toepasbaar, 
leesbaarder en duidelijker maken van de bestaande wetgeving. Ook moet het  
besluitvormingsproces over latere technische aanpassingen soepeler gaan verlopen door 
de Commissie de bevoegdheid te geven productdefinities en andere technische 
voorschriften te wijzigen in een comitologieprocedure.  
 
Belangrijkste punt van discussie in dit dossier betrof de definitie van wodka en de vraag 
welke grondstoffen gebruikt mogen worden voor de productie van wodka in combinatie 
met etiketteringregels. Traditionele producerende lidstaten verschilden sterk van mening 
met andere producentlidstaten. Uiteindelijk is er een compromis bereikt in de vorm  van 
een etiketteringsafspraak: andere agrarische grondstoffen dan aardappelen en granen 
mogen wel worden gebruikt (bijvoorbeeld suikerbietenmelasse of druivendraf), maar deze 
dienen op het etiket te worden vermeld. Voor granen en aardappelen geldt geen 
etiketteringplicht. 
 
Met de aanname van deze nieuwe verordening krijgen jenever, jonge jenever, oude 
jenever, graanjenever en vruchtenjenever de status van een beschermde geografische 
aanduidingen. Voortaan mogen deze producten alleen nog maar worden gemaakt in 
Nederland, België, de departementen Nord en Pas-de-Calais in Frankrijk en de Duitse  
deelstaten Nordrhein-Westfalen en Niedersachsen. Voor Nederland is dit het grote 
winstpunt van de nieuwe verordening. Oude en jonge jenever mogen straks alleen in 
Nederland en België worden gemaakt. 
 
Aangezien het bij deze verordening gaat om voorschriften inzake etikettering, die  
mogelijk als een technische handelsbelemmeringen zouden kunnen worden gezien door 
de WTO, is het dossier ter notificatie aan de WTO voorgelegd. Deze notificatieprocedure 
heeft geen enkele klacht van derde landen opgeleverd. Daarmee is ook wat het WTO-
kader betreft de weg vrij voor goedkeuring van deze verordening. 
 
Ik steun het bereikte akkoord. Specifieke belangen voor Nederland, in het bijzonder de 
beschermde geografische aanduiding voor de jenevers, zijn voldoende gewaarborgd.  
Ik ben blij dat we over het heikele onderwerp van de wodkadefinitie elkaar uiteindelijk 
hebben weten te vinden. 
 
Verruiming nationale melkquota 
(presentatie van de Commissie) 
Mogelijk zal de Commissie een voorstel tot verruiming van de nationale melkquota met 
2% aan de Raad voorstellen. Daarnaast wordt een rapport over de toekomst van de 
zuivelsector verwacht. Aangezien er nog geen onderliggende documenten bekend zijn, 
kan ik dit nog niet met zekerheid zeggen. 
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Indien de Commissie inderdaad een verruiming van 2% van het melkquotum zal 
voorstellen dan kan ik dat uiteraard van harte steunen, aangezien ik tijdens de Raad van 
september een verhoging van het melkquotum van 2-3% heb bepleit. 
 
Vaststellen TAC’s en visquota voor 2008 
(Politiek akkoord) 
De Raad zal de toegestane vangsthoeveelheden (total allowable catches - TAC's) voor de 
communautaire visbestanden voor 2008 vaststellen, alsmede de voorwaarden waaronder 
op de betrokken bestanden kan worden gevist. De vangstadviezen van de internationale 
biologen vormen de basis voor deze voorstellen. In de voorstellen zijn tevens de resultaten 
verwerkt van onderhandelingen met derde landen en regionale visserijorganisaties, 
waarbij met name de onderhandelingen met Noorwegen van belang zijn.  
 
Voor Nederland zijn de belangrijkste bestanden haring, makreel, schol, kabeljauw (in 
gezamenlijk beheer met Noorwegen) en tong, horsmakreel, blauwe wijting en een aantal 
geassocieerde bestanden (bijvangsten bij de schol en tongvisserij), zoals bijvoorbeeld 
tarbot en griet. Het algemene beeld is dat de biologen een reductie van de visserij 
voorstellen wat veelal leidt tot voorstellen voor lagere TAC's. 
 
De onderhandelingen met Noorwegen over de gedeelde bestanden in de Noordzee zijn op 
26 november afgerond. De resultaten hiervan zijn verwerkt in de Commissievoorstellen die 
nu aan de Raad voorliggen. Voor schol is – in overeenstemming met de regels van het 
communautair meerjarenplan tong en schol - met Noorwegen een TAC van 49.000 ton 
overeengekomen, een verlaging met 2% ten opzichte van dit jaar. Noorwegen was 
evenwel niet bereid de meerjarige beheerafspraken voor schol in een meerjarenplan vast 
te leggen. Voor Noordzee kabeljauw is een TAC - verhoging met 11% en voor haring een 
daling met 41% afgesproken. Wat betreft de voor Nederland belangrijke visserij op tong 
heeft de Commissie in overeenstemming met het meerjarenplan een reductie van de TAC 
met 15% voorgesteld; dit betekent een TAC van 12.800 ton. Voor de overige 
platvissoorten, de zogenaamde geassocieerde soorten, stelt de Commissie  verlagingen 
met 10% voor. Voor horsmakreel in de wateren ten westen van Ierland stelt de Commissie 
een verlaging van de TAC met één procent voor.  
 
Naast TAC verlagingen stelt de Commissie ook reducties voor in de toegestane visserij 
inspanning (aantal zeedagen). Voor de platvisvisserij wordt een verlaging van het aantal 
zeedagen met 10% voorgesteld. Voor Nederland is voorts van belang het voorstel om ook 
in 2008 in de boomkorvisserij op beperkte schaal de pulstechniek toe te staan. De 
pulsvisserij is ontwikkeld met het oog op het verminderen van de visserij inspanning, de 
bijvangsten en de impact op het bodemleven. Ook wordt hiermee een aanzienlijke 
energiebesparing bereikt. 
 
Over de met Noorwegen gemaakte afspraken ben ik redelijk positief. Ik vind wel dat de EU 
zich moet bezinnen op haar relatie met Noorwegen. Meer in het bijzonder zullen we het 
onderhandelingsproces en de afwegingen die daarin worden gemaakt kritisch tegen het 
licht moeten houden. Ook zal ik aandacht vragen voor de positie van de Regionale Advies 
Raden. Voor het draagvlak voor het  Gemeenschappelijk Visserijbeleid zijn deze Raden, 
waarin naast vertegenwoordigers van de visserijsectoren ook vertegenwoordigers van 
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maatschappelijke organisaties zitten, van bijzonder belang. De manier waarop nu met hun 
adviezen wordt omgegaan, werkt weinig motiverend. Bij de komende onderhandelingen 
in de Raad is mijn  inzet gericht op een evenwichtig resultaat dat biologisch verantwoord 
is en rekening houdt met de sociaal-economische belangen van de Nederlandse vloot. 
 
In het licht van de biologische situatie van de betrokken bestanden acht ik de TAC - 
voorstellen van de Commissie met betrekking tot schol en tong noodzakelijk. De 
voorgestelde TAC - dalingen voor tong en schol zijn gericht op het bereiken van groei van 
de paaibestanden en sporen met de uitgangspunten van het meerjarig beheerplan voor 
schol en tong. Tot mijn teleurstelling zijn met Noorwegen geen meerjarenafspraken over 
schol gemaakt. Ik streef ernaar dat dit begin volgend jaar gaat gebeuren.  
 
Met de dalingen voor de geassocieerde soorten, zoals bijvoorbeeld tarbot en griet kan ik 
niet instemmen. Deze gaan te ver en zullen vrijwel zeker leiden tot aanzienlijke teruggooi 
in de platvisvisserij. Ik bepleit hier een status-quo ten opzicht van 2007 met dien verstande 
dat voor tarbot en griet het niveau van de onlangs verhoogde TAC gehandhaafd moet 
blijven. Ten aanzien van haring ben ik bijzonder teleurgesteld dat het advies van de 
pelagische Regionale Advies Raad – een daling met 35% -  niet is gevolgd. Ik heb dit in de 
Raad van november duidelijk kenbaar gemaakt en zal ook in de komende Raad hier op 
terug komen. Voor horsmakreel in de wateren ten westen van Ierland acht ik het 
Commissie voorstel voor een - weliswaar lichte - daling onbegrijpelijk. De internationale 
biologen in ICES kader (International Council on the Exploration of the Sea) hebben  een 
verhoging van de TAC met 20% geadviseerd en ook de pelagische Regionale Advies Raad 
adviseert een verhoging. Ik ben van mening dat het advies van de pelagische Regionale 
Advies Raad gevolgd moet worden. 
 
Ten aanzien van de zeedagen is mijn inzet erop gericht dat deze voldoende moeten zijn 
om de beschikbare quota op te kunnen vissen. In overeenstemming met de benadering in 
het meerjarenplan voor tong en schol gaat mijn voorkeur uit naar stabiliteit in het aantal 
dagen maar is een lichte daling mogelijk. De voorgestelde 10% verlaging vind ik te ver 
gaan. Belangrijk acht ik verder dat  in het zeedagen systeem voldoende flexibiliteit blijft en 
dat visserijen met grotere maaswijdten meer zeedagen krijgen dan met kleinere. Het 
huidige zeedagen systeem is afgestemd op de situatie met betrekking tot de Noordzee 
kabeljauw. Het meerjaren beheerplan voor tong en schol moet de basis gaan vormen voor 
een op de platvisvisserij afgestemd visserij inspanning regime.  
 
Ik ben positief over het voorstel met betrekking tot de pulsvisserij. Het nu op kleine schaal 
toestaan van deze visserijtechniek leidt tot een beter inzicht in de praktische 
toepassingsmogelijkheden en biedt bij positieve ervaringen perspectief op bredere 
toepassing in de Nederlandse vloot. Besluiten over het permanent toestaan van deze vorm 
van visserij moeten nog genomen worden op basis van de definitieve 
onderzoekresultaten. 
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Diversen 
Procedures om residu-limieten in voedsel vast te stellen. 
(Voortgangsrapportage) 
Dit voorstel is een uitvloeisel van de zgn. “Reflection Paper” van de Commissie met 
betrekking tot residuen van diergeneesmiddelen in voedsel uit december 2003. In eerste 
instantie hebben de meeste lidstaten (inclusief Nederland) en een aantal organisaties 
daarop gereageerd. Vervolgens is er een aantal Commissiewerkgroepjes samengesteld, 
die aanbevelingen hebben opgesteld op basis van suggesties van de Commissie. Veel 
aanbevelingen van de werkgroepen zijn overgenomen in de huidige voorstellen.  
 
Betreffend voorstel is reeds een aantal malen op niveau van raadswerkgroepen en 
raden/attachés besproken en er is daarbij belangrijke vooruitgang geboekt om tot 
overeenstemming te komen. Het voorstel zal onder het Sloveense voorzitterschap verder 
worden behandeld. Ik kan met het voorstel instemmen.  
 
Aviaire Influenza 
(Stand van zaken) 
Commissaris Kyprianou zal de Raad informeren over de laatste ontwikkelingen op het 
gebied van Aviaire Influenza (AI). Na een relatief korte periode zonder meldingen in de EU 
werd op 12 november jl. een uitbraak van het hoogpathogene H5N1-virus bevestigd op 
een kalkoenenbedrijf in het Verenigd Koninkrijk. Dit bedrijf hield tevens eenden en 
ganzen. Kort daarop werd ook een contactbedrijf van dit eerste besmette bedrijf besmet 
verklaard. Vervolgens, op 27 november jl., werd H5N1 geconstateerd op een kleinschalige 
pluimveehouderij (zgn. “backyard flock”) in Roemenië, gevolgd door een bevestiging van 
H5N1-besmetting op een tweetal kalkoenbedrijven in Polen op 3 december jl..  
De autoriteiten van de getroffen lidstaten hebben alle noodzakelijke maatregelen 
genomen die volgens de EU verplicht zijn. Nederland heeft onder andere een dubbele 
reiniging en ontsmetting voor transportmiddelen bij terugkeer uit de getroffen gebieden 
ingesteld. Daarnaast zijn risicovolle (transport)contacten in kaart gebracht en indien nodig 
gecontroleerd. Op basis van een risicoanalyse wordt bepaalde of verdere aanvullende 
bioveiligheidsmaatregelen nodig zijn (bijv. afschermen). De commerciële sector en 
hobbydierhouderij zijn ten algemene ingelicht en opgeroepen om alert te zijn op 
mogelijke verschijnselen van vogelgriep. 

 
Gemeenschappelijke actieplan voor haaien  
Duitsland zal  de noodzaak van gemeenschappelijke actie ten aanzien van haaien aan de 
orde stellen. 
 
 
DE MINISTER VAN LANDBOUW, NATUUR EN  
VOEDSELKWALITEIT, 
 
 
 
 
G. Verburg 


